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Visita guiada per 
cloure la mostra 
sobre González 
Ledesma al Coll

El Centre del Coll clourà 
el proper 19 de maig 
l'exposició sobre Francisco 
González Ledesma 
amb una visita guiada 
a càrrec de Joaquim 
Noguero, comissari de la 
mostra, i una conversa 
amb Victòria González 
Torralba, escriptora i filla 
de Ledesma. També hi 
assistiran extreballadors 
de l'editorial Bruguera 
i altres experts del món 
del còmic. L'exposició 
ha servit per descobrir 
el món, els còmics i les 
novel·les d'aquest il·lustre 
veí del Coll, guionista i
autor de ‘bolsilibros’ de 
Bruguera. 

El festival de 
teatre social 
Deslimita'm, 
dissabte al CAT
La Fundació Roda i 
ImpactaT celebren aquest 
dissabte 13 de maig al 
CAT la setzena edició del 
festival de teatre social 
Deslimita'm, que reunirà 
150 joves de diferents 
poblacions catalanes per 
mostrar els resultats del 
seu treball durant aquest 
curs i per reflexionar 
sobre els vincles o el 
trànsit de l'adolescència 
a la vida adulta. De 10 a 
14.30h. Entrada lliure.

Cedida

S.M.

És l'obra més difícil que Vada 
Retro ha fet fins ara, un au-
tèntic repte interpretatiu per 

aquest grup d'actrius i actors gra-
ciencs liderats per Albert Capel, 
que no para d'estrenar peces sor-
gides de la seva ploma; sempre 
diu que la pandèmia li va anar 

genial perquè va escriure deu 
obres. I 'Descansa en pau', que 
s'estrena aquest cap de setmana a 
la Sedeta, és la darrera i on la im-
provisació, el text i la interacció 
amb el públic són els tres pilars 
d'aquesta comèdia definida pels 
seus responsables com a esbo-
jarrada a l'estil La Cubana. Són 
sis actrius i quatre actors fent 30 
personatges. Des del moment en 

que l'espectador entra al teatre ja 
comença la comèdia i el fa partí-
cip de la història. 

L'espectacle presenta al Pau, 
un atractiu investigador secret 
que ha de resoldre un cas d'as-
sassinat que porta de corcoll als 
Mossos d'Esquadra, "un succés 
fosc de la fosca ciutat on ens tro-
bem", i molta gent intentarà trun-
car la brillant feina de l'investiga-

dor. O potser no. "És una comèdia 
complicada però alhora molt gra-
tificant perquè sabem que el pú-
blic gaudirà molt veient com po-
sem al límit les nostres capacitats 

interpretatives", explica l'Albert. 
I encara que no saben què passa-
rà, animen tothom a anar a com-
provar-ho de primera mà, perquè 
això sí, el riure està assegurat.•

El repor

Vada Retro estrena 'Descansa en pau', la comèdia més 
esbojarrada de la companyia que lidera Albert Capel

La Cubana gracienca

Cartell promocional de l'obra 'Descansa en pau'. Foto: Cedida

J.M. Borràs (Youkali): 
"Cal un mapa que 
inclogui tots els centres 
de formació artística"
La històrica escola de teatre musical celebra 25è aniversari en 
un moment de recuperació després del sotrac de la pandèmia

Josep M. Borràs el dia de la festa d'aniversari, el passat 25 d'abril. Foto: Cedida

Jornada d'exhibició al Cercle 
sota el paraigües dels 25 anys. 
El proper 17 de juny Youkali 
presentarà a l'escenari del Cercle 
sis espectacles creats pels diferents 
grups de l'escola; dos dels tres 
muntatges d'adults tindran música 
en directe. Tot i que es tracta de 
la jornada clàssica de final de 
curs, enguany tindrà un caràcter 
especial pel 25è aniversari.

Silvia Manzanera

El passat dissabte 29 d'abril 
la Sonora de Gràcia, el bar 
musical instal·lat al número 
59 de Riera de Sant Miquel 
durant la darrera dècada, 

va celebrar la festa de comiat. Va 
resultar un moment agredolç, per-
què representava tancar una etapa 
intensa per als seus impulsors, pe

Després del moment crític que va 
suposar la pandèmia, en quina si-
tuació us trobeu ara?
Ens estem recuperant. Arran de la 
pandèmia certs hàbits han canviat i 

hem notat que l'oferta d'estiu a l'ai-
re lliure s'ha incrementat molt, així 
com les propostes que es fan fora 
de Barcelona. Nosaltres seguim 
enfocats en la formació, propo-
sant intensius de teatre, amb cant 
i dansa.

Durant la crisi sanitària, l'As-
sociació d'Escoles de Teatre de 
Catalunya va demanar que les es-
coles de teatre i circ fossin recone-
gudes com a centres autoritzats. 
Com ha quedat això?
Ara mateix Ensenyament està més 
enfocat a donar sortida des de 
l'àmbit públic als batxillerats ar-
tístics. Com a centres privats es-

tem una mica decebuts. Considero 
que cal un mapa dels ensenya-
ments artístics que inclogui totes 
les escoles de teatre, dansa i mú-
sica, perquè hi ha gent molt quali-
ficada treballant i molt talent que 
hi treballa. 

Com veus el sector del teatre mu-
sical actualment?
El nivell és bo, hi ha molt teatre de 
creació a Barcelona, i també grans 
productores que van important es-
pectacles de renom de Nova York 
o Londres. Trobo, però, que falta 
recolzament per part de l'admi-
nistració.

Per incentivar projectes?
Tot acaba en monòlegs o en pro-
postes de petit format perquè no 

hi ha pressupost o perquè s'acaba 
perdent diners. Recentment vam 
poder portar a terme un projecte 
al Teatre Gaudí amb quatre músics 
en directe però perquè hi van voler 
apostar, però no és el que passa de 
forma generalitzada. 

Després de la celebració del 25è 
aniversari, quins projectes teniu 
per endavant? 
Les expectatives són continuar 
creixent. Ens hem especialitzat 
en teatre per adults i ara ja tenim 
tres grups.

Feu col·laboracions amb altres 
centres o espais? 
Alguna vegada, però cada escola té 
els seus mals de cap i és difícil qua-
drar els calendaris.•


